
   

Årsberetning for årsmøteperioden 2020 

(10.02.2020 - 8.02.2021) 

 

Året 2020 har vært preget av koronapandemien, også for Varteig Historielag. I februar hadde vi 

årsmøtet som vanlig, og i mars rakk vi et vanlig historielagsmøte i peisestua før alt ble stengt 

ned. Men styret har jobbet med noen lagsaker og arbeidet i komiteene har gått sin gang, 

heldigvis. Vi håper og tro at kommende år vil bli mye lettere. Her er en rapport om det vi har 

fått til i 2020, tross alt. 

 

 

1.) Dette året har følgende personer hatt tillitsverv i laget: 

A) Hovedstyret : Leder   -  Kjell Lunde 

Nestleder - Arild Smaaberg 

Kasserer  - Gunnar Kultorp 

Sekretær  - Ingrid Kullerud 

Styremedlem  - Trond Kokkim 

1. varamedlem - Jan Hasle 

2. varamedlem - Gunn Margit Bergerud Jelsnes 

  

B) Revisorer:  1.  Rolf Lunde 

2.  Harald Sælid 

Vara: Christer Lunde  



 

C) Valgkomite: Leder:  Stian Lunde  

medlem: Yngvar Kingsrød 

   medlem: Odd Brenne 

   medlem: May Larsen 

 

D) Kjøkkenkomite:  Leder:   Sølvi Jelsnes 

medlem: Odd Johansen 

medlem: Marit Holt 

medlem: Anita Feilberg Jacobsen 

 

 

2. Verv oppnevnt av hovedstyret: 

 

A) Regnskapsfører:   Hans Erik Pedersen 

 

B) Publikasjonskomite:   Solveig Rød (leder), Hans Erik Pedersen, Øistein Bøe og Ingrid 

Kullerud som er med på kalenderdelen 

C) Web. komite:  Knut Øyvind Skaar (leder), Øistein Bøe  

 

D) Representanter til bygdedagskomiteen: 

 Kjell Lunde og Ingrid Kullerud  

 

 



E) Meierikomiteen : 

Kjell Lunde (leder), Kai Rød, Tore Larsen, Isak Lunde og Christer Lunde  

 

 

F) Inntakskomite:  Terje Bergby (leder), Wigdis Bergby, Trond Kokkim.  

 

G) Tilsynsutvalget for museet. (kommunalt oppnevnt for 4 år): 

 Terje Bergby (leder), Trond Kokkim, Wigdis Bergby  

 

H) ( ad- hoc.) Kulturminnekomite:  

 Ingen av de resterende kulturminnegruppene har vært i arbeid. 

 

 

3.) Medlemmer: Pr. 31.12.20 er vi 120 medlemmer i Varteig Historielag. 

 Det har vært to nyinnmeldinger, tre er strøket pga. manglende kontingent-innbetaling, en har 

meldt seg ut og seks er avgått ved døden (alle seks hadde betalt kontingent i 2019, men ingen i 

2020).  

 

 

4.)  Styrets møter og saker: 

 Styret har hatt 5 styremøter og behandlet 39 saker i løpet av året: 

- Arbeidet med program til møter, turer og bygdedag, som nesten alle dessverre 

måtte avlyses når dagen nærmet seg. 

- Samarbeid med Sarpsborg kommune om kulturminneplan for Sarpsborg – Varteigs 

del (saksbehandler i kommunen er Marit Pedersen og konsulent Lars Ole Klavestad) 

- Oppdateringer fra komiteenes arbeid 



- Merking av et kulturminne i skauen ved Sulusnes/Kultorp og en sti inn dit. 

- Fjerning av historielagets eiendeler på Vestvold 

- Kontakt med medlemmene via e-post/medlemsbrev 

 VH har vært representert i tillitsmannsmøtet for Østfold historielag på Historica i 

Rakkestad, ved Trond Kokkim og Ingrid Kullerud 

 

5.)   Gaver: 

* VH har fått tilsagn om 69 000 kr fra Sarpsborg kommune til restaurering av 

våningshuset på Meieriet. 

* Vi har fått en gave fra Sparebankstiftelsen på 232 000 kr også til restaureringen 

av Meieriet. 

*  Vi har også fått en gave av Dagfinn Hansen: Han har tatt service på lagets 

gressklipper helt gratis for oss.  

.*  Vi har mottatt fire tilskudd til restaureringen av Meieriet: 

Gundersen Eiendom kr 10.000, Kultorp Bilservice kr 5.000,  

Freddy Mathisen kr 5.000 og Hilde Bøe kr 2.000. 

Samlet tilskudd er dermed kr 32.000. I tillegg har Stig Svendsen varslet et tilskudd 

på 5.000 kr. 

 

6.) Annet: 

Sekretær og styret vil gjerne få takke Solveig Rød og spesielt Øistein Bøe som gjentatte ganger 

har svart på historiske spørsmål som har kommet inn til lagets e-mail adresse fra 

utenforstående. Disse har vært svært fornøyde med opplysningene de kunne gi. Tusen takk for 

denne jobben dere har gjort for historielaget. 

Vi vil også takke alle de andre som gjør en strålende jobb for historielaget. Det er alle som gjør 

sin jobb, liten som stor, som gjør at Varteig Historielag kan fortsette med eller uten korona 

viruset. Tusen takk! 

 

Styret 



7.) Årsrapport fra komiteene: 

 Inntakskomiteen 

Det har ikke vært virksomhet i denne komiteen i 2020 

 

 Rapport Web-komiteen 2020 for Varteig Historielag. 

Aktiviteter og arbeidsoppgaver: 

Aktive medlemmer: 

Øistein Bøe og leder Knut Øyvin Skaar. 

Arbeidsfordeling: 

Øistein Bøe lager tekster til alle bilder samt skanner alle bilder.  

Knut Øyvin Skaar, admin for Varteig Historielags hjemmeside, admin for fotoalbum Varteig Historielag 
samt ansvarlig for all Photoshop redigering og lagring av originalfiler på Varteig Historielags elektroniske 
arkiv og annet lagringsmedium og backup lagringsmedium. 

Bildegruppa har i øyeblikket ca 800 gigabyte med data lagret på harddisker hvorav ca 500 gigabytes er 
bare bilder.  Vi estimerer at ca 2000 bilder ligger i kø for arkivering/publisering. 

 

Vårt Web-album: 

Vi har sikret 425 bilder for vårt elektroniske arkiv i 2020, hvorav 307 bilder er publisert i vårt web album 
etter et relativt aktivt år. Totalt registrert bilder i album er nå 3457 bilder. I vårt elektroniske arkiv har vi 
4055 bilder.  

iGalerie programmet (vårt web album) har med få unntak fungert bra.  Ingen oppgradering er gjort siden 
2018. Totalt har vi 11671 bilder i albumet siden flere bilder ligger i gjennomsnitt i 3-4 album. 

Nedenfor vises de mest populære enkeltbildene, Georg og Peder Bøe på motorsykkel er fortsatt det 
mest besøkte enkelt bilde i vårt album, totalt 42500 treff i alle album.  Totalt har vi 26,5 millioner treff i 
albumet. 

 

 



Oppdateringer: 

Fortsatt er oppdatering og rettelser av publiserte bilder en stor del av vår jobb. Aktive lesere, spesielt på 
FaceBook, gir oss oppdateringer og tilbakemeldinger. 

Problemer: 

Vi har erfart at albumet og web-siden er blitt stengt pga misforståelser hos Shed49  vedr vår innbetaling 
for tjenesten. Vi har eskalert dette siden det er et gjentagende problem som vi håper å unngå i 
fremtiden. 

Andre uregelmessigheter som har skjedd siste år er knyttet til oppgraderinger av programvare på vår 
server som kortvarig har laget problemer.   

 

Varteig Historielags Fotoalbums fremtid: 

Det er ingen endring i ressurser til web komiteen. Øistein og Knut Øyvin jobber i det tempo vi får til. Vi 
har en leding skanner tilgjengelig - så det er bare å melde seg frivillig. 

Facebook: 

Varteig Historielags Facebook-side oppdateres opptil 2 ganger daglig med egne eller andre relevante 
historiske innslag av Øistein.  Det er fortsatt den viktigste portal vi har for våre bilder i vårt album. Vi har 
1825 som følger vår facebook side, en økning på ca 100 fra 2020.  

 

 

Varteig Historielags hjemmeside. 

Siden oppdateres av Øistein og Knut Øyvin med bidrag av innhold fra styret. Siden fungerer bra, men 
krever jevnlig teknisk vedlikehold som gjøres av Knut Øyvin. 

Bruk av tjenester. 

Bildegruppa abonnerer på tjenester fra Dropbox, ca 850 kr per år. For det får vi 1 Tbyte diskplass der alle 
våre bilder lagres i øyeblikket.   

Knut Øyvin tar i tillegg kopier av data som lastes til vår web-server (shed49).   

Vi abonnerer også på en lisens for våre menyer på vår web-side. Dette koster ca 150 kr året som vi må 
fornye årlig. 

Bildegruppa har forøvrig kjøpt lisens for programmet PIE, programmet brukes av Knut Øyvin for 
metadata. Metadata er alle tekster og info til bildet som album leser automatisk. 

Knut Henrik Skaar har gjort sine servere tilgjengelige for ytterligere backup for våre filer på Dropbox også 
for bilder skannet men ikke registrert/publisert hos Øistein. Han lagrer mer enn 1 TeraByte data for oss. 
Han har i tillegg egne backuprutiner av data som sikkerhet. Vi jobber videre i 2021 med å utnytte denne 



tjenesten på best mulig måte, spesielt når Øistein og Knut Øyvin jobber med store filer når nye bilder 
publiseres og registreres. Knut Henrik Skaar får 300 kr året for å drifte servere som går 24/7.  

Varteig Historielag har med dette trygge backup-rutiner. 

Elektronisk Arkiv: 

Vår elektroniske arkiv er basert på Mikrosofts Access databaseprogram. Arkivet har aller relevante 
opplysninger som selve bildet, tekster, overskrifter, album fordeling, nøkkelord, givere, kalenderbruk, 
Inga heftebruk og godkjenninger fra givere er registrert. Arkivet database ligger på Dropbox med 
tilgjengelighet for noen få medlemmer. Av 4055 bilder totalt registret er det registrert 3457 bilder for 
publisering. Ikke publiserte bilder er enkeltbilder brukt i koblede bilder samt reserverte bilder for 
kalender. Noen bilder er ikke godkjent for publisering av giver. Totalt har vi i øyeblikket reservert 16 
bilder for fremtidig kalenderbruk. 

Annet: 

Bildegruppa disponerer 4 harddisker og 2 mobile skannere som fortsatt fungerer bra. 

Vi har hatt kontakt med Østfold Fylkes Bildearkiv ØFB om skanning av tidligere bilder samlet inn av 
Varteig Historielaget. Siste avtale var å komme videre høsten 2020, men koronasituasjonen har ikke gjort 
dette mulig. Vi har tidligere registrert over 900 bilder for ØFB. 

Knut Øyvin har laget Web-album med programmet iGalerie for Rælingen Historielag i 2020. 

 

Forslag til styret for 2020: 

Vi har dårlig med rekrutteringskandidater. Web-komiteen foreslår at nåværende medlemmer fortsetter i 
2021. 

Web-komiteen ønsker å takke alle som har bidratt i arbeidet med bilder i 2020. 

WEB komiteen, 

Øistein Bøe 

Knut Skaar, leder.  

 

 

 

 

 

 

 



 Varteig Historielag - Meierikomiteen 

Årsrapport for 2020 

Meierikomiteen har i 2020 bestått av: 

Kjell Lunde (leder), Isak Lunde, Tore Larsen, Kai Rød og Christer Lunde. 

Komitemøter 

Komiteen har hatt 4 komitemøter i løpet av året. 

Bygningsmessige arbeider 

 

Våningshuset 

Meierikomiteen har siste år fortsatt arbeidet med å forberede og planlegge restaureringen av de 

tre siste veggene (øst, vest og nord). Nye vinduer er bestilt og mottatt. 

Etter styrebehandling av finansieringen, har meierikomiteen skrevet kontrakt med Mesterbygg 

AS om fullføring av de tre siste veggene. 

Kontrakten lyder på kr. 641.253, - inkl. mva. 

Historielaget har fått tilsagn om et tilskudd på kr. 232.000 fra Sparebankstiftelsen og kr. 69.000 

fra Sarpsborg kommune. Flere fra det lokale næringsliv har gitt tilsagn om økonomisk støtte og 

komiteen arbeider i disse dager med å fullføre finansieringen. 

Oppstart av resten av restaureringsarbeidet er beregnet å skje i månedsskiftet februar/mars i år.   

Meieribygningen, uthuset, potetkjelleren og hønsehuset 

Det er ikke utført noen bygningsarbeider på disse fire bygningene siste år. 

Utomhusarealer, drift og vedlikehold 

Klipping av utomhusarealene har foregått som tidligere år. I tillegg til gressarealene på vår 

eiendom Meieriet har vi tidligere også klippet Prestegårdsalleen. Etter at grunneieren i 2020 

fjernet alle de gamle trærne i alleen, plantet ny alle og opparbeidet ny gangvei i alleen, har det 

foreløpig ikke vært behov for klipping her. 

Historielaget har takket grunneieren Per Brenne og gitt han honnør for at han har plantet ny alle 

og opparbeidet ny gangvei i alleen.  

Bygdedagen 

I corona-året 2020 ble den tradisjonelle bygdedagen avlyst. 

 

    



 ÅRSBERETNING 2020 FOR PUBLIKASJONSKOMITEEN  

I året 2020 har komiteen hatt følgende medlemmer: Solveig Rød (leder), Øistein Bøe, Hans Erik 

Pedersen og Ingrid Kullerud (ansvarlig for kalenderen). 

Arbeidet med årets Ingahefte startet opp som vanlig, men korona-restriksjoner vanskeliggjorde 

kontakt med muntlige kilder. Da bygdedagen først ble utsatt og senere avlyst, stoppet arbeidet 

opp. 

I august startet komiteen opp igjen og konsentrerte seg da i første rekke om å få klar bilder og 

tekst til kalenderen. Etter hvert viste det seg at vi hadde tilstrekkelig med stoff for også å kunne 

ferdigstille Inga 2020. Alle våre annonsører stilte også velvillig opp. 

Med tanke på smittesituasjonen valgte komiteen å kontakte selgerkorpset i oktober for å høre 

om de kunne tenke seg å ta salget før jul. Da det ble klart at de aller fleste stilte opp, ble begge 

publikasjonene sendt til trykking. Da både Inga og kalenderen var ferdig fra trykkeriet i 

begynnelsen av desember, hadde dessverre smittetrykket økt slik at vi ikke fant det forsvarlig å 

be folk gå fra dør til dør. Det ble derfor satt i gang et system der folk kunne bestille kalender og 

Inga pr. telefon eller mail, og selgerne kunne levere bestilt vare i postkassa med info om 

betalingsmuligheter. Stor takk til våre selgere som stilte opp på denne ordningen selv om det 

nok betydde merarbeid for flere av dem. 

Årets kalender ble trykt i 600 eksemplarer. Pr. 10.01.21 er det solgt 500 eks. Inga 2020 ble trykt i 

350 eks. og pr 10.01.21 er det solgt 270 eks. Salget har så langt gitt et overskudd på ca 63 000 kr 

 

 

 

 

 

 


